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Spørgsmål 8: 

Vil ministeren oplyse om kommunernes samlede gebyrindtægter fra byg-

gesagsbehandlingen siden 2001 sammenholdt med omkostningerne til 

sagsbehandlingen af byggesager? 

 

Svar: 

Der findes ikke en samlet opgørelse over kommunernes gebyrindtægter 

og omkostninger til byggesagsbehandlingen, men Rambøll Management 

foretog i 2007 en undersøgelse af fem kommuners udgifter til byggesags-

behandling sammenholdt med gebyrerne.  

 

Denne undersøgelse viste, at kommunerne i gennemsnit opkrævede cirka 

halvdelen af udgifterne til byggesagsbehandlingen i gebyrer, mens den 

resterende del af udgifterne blev dækket af skattebetaling. Dækningsgra-

den, dvs. gebyrernes andel af udgifterne, svingede i de enkelte kommuner 

fra 28 pct. til 77 pct. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål S 469, S 470, S 

600 og S 601. 
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